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توجه به فرهنگ ایرانی-اسلامی در طرح ملی مسکن
رئیس ســازمان شــهرداری ها و دهیاری های کشور با اشاره به 
ارتباط صنعت ســاختمان با بیش از ۳۰۰ نوع شــغل، بر ضرورت 
هم افزایی و همکاری دولت و مدیریت شهری برای رونق صنعت 

ساختمان تاکید کرد.
مهدی جمالی نژاد گفت: صنعت ســاختمان در ارتباط با بیش از 
۳۰۰ نوع شــغل می تواند زمینه ســاز افزایش توانمندی میلیون ها 
جویای کار و بهره مندی از خدمات آنها در جهت پیشــرفت پایدار 

کشور و برخورداری از مسکن مناسب برای هر خانواده ایرانی باشد 
و ارتقای برنامه ها و اقدامــات اجرایی در این بخش نیازمند توجه 
مضاعف تمامی بازیگران و دســت اندرکاران امر در دولت، بخش 

خصوصی و شهرداری ها است.
وی با اشاره به قرارگیری ایران در زمره کشورهایی که بیشتر در 
معرض وقوع حوادث طبیعی، غیرطبیعی و انســان ساخت از جمله 
سیل، زلزله، ســونامی، رانش زمین، فرسایش خاک، خشکسالی، 

طوفان و…، هســتند، افــزود: این موضوع مــا را بر آن می دارد 
که بیش از پیش به ســاخت و ســاز اصولــی و حفظ و نگهداری 
ساخته های خود توجه نمائیم و در این میان نقش مجلس و دولت 
در تدوین قوانین، آئین نامه ها، شیوه نامه و سایر ضوابط و مقررات 
مــورد نیاز و ترویج و آموزش آنها بســیار مهم و حیاتی اســت و 
قوانین باید به گونه ای نوشته شوند که بتوانند سال های بیشتری 

پاسخگوی نیازهای این صنعت باشند.

جامعه

خبر  کوتاه 

معاون خدمات شــهری و محیط زیست شهرداری تهران درباره 
طرح جدید مدیریت شــهری برای تغییر شــیوه رفت و روب و 
نظافت شــهر، گفت: هنوز این طرح نهایی نشده و در حوزه رفت 
و روب و نظافت شــهر تلاش برای این تحول را در دستور کار 
قرار داده ایم و در حال حاضر مشغول جمع آوری نظرات تخصصی 

هستیم.
به گزارش امتیاز؛ حســین نظری معاون خدمات شــهری 
و محیط زیســت شــهرداری تهران به همراه برخی مدیران این 
معاونت در نشست خبری امروز پنجشنبه که همزمان با برگزاری 
هجدهمیــن دوره نمایشــگاه جامع شــهری در محل مجموعه 
نمایشگاهی شهر آفتاب برگزار شد، به سوالات خبرنگاران پاسخ 

دادند.
حسین نظری معاون خدمات شهری و محیط زیست شهرداری 
تهران گفت: نمایشــگاه ها رســالتی دارند که در حقیقت محل 
تبادل افکار، تجربیات و تولیدات هســتند و باید دســتاوردهایی 
داشــته باشند که در راستای خدمت به مردم ثمرات مفیدی را به 
همراه داشته باشــند. اکثر نمایشگاه ها در کشورهای مختلف در 
حاشیه شــهرها قرار دارند و با توجه به مسائل ترافیکی و جمعی 
نمایشــگاه ها در مرکز شهر قرار نمی گیرند. بنابراین از این حیث 
شــهر آفتاب موقعیت جغرافیایی مناسبی همراه با دسترسی های 
مناسب دارد که نیازهای یک نمایشگاه در سطح بین المللی را در 

خود جای داده است.
وی اضافه کرد: وقفه برگزاری نمایشــگاه در مجموعه شــهر 
آفتــاب نباید ادامه پیدا کند و باید به دلیل مشــکلاتی که برای 
شــهروندان در اطراف مجموعه سئول ایجاد می شود را کم کنیم 
و این امر با انتقال نمایشــگاه های پرمخاطب به مجموعه شهر 

آفتاب انجام خواهد شد.
معاون خدمات شــهری شهرداری تهران در پاسخ به سوالی در 
خصوص زمان بازگشــت مخازن زباله در محدوده مرکزی شهر 
که در حوادث اخیر جمع آوری شــده بود، اظهارکرد: متأســفانه 
مزاحمت هایی با اســتفاده از مخازن زباله شهرداری تهران ایجاد 
می شــد که باید برای آن فکری انجام می شد. در حقیقت با این 
مخازن مسیر تردد مردم را می بستند که برای مدیریت این اتفاق، 
مخازن زباله جمع آوری شــد و در حال حاضر نیز با عبور از این 
حوادث اکثر مخازن به ســطح شــهر بازگشته و مابقی به زودی 
برگردانده خواهد شد. وی درباره طرح مدیریت شهری برای تغییر 
شــیوه رفت و روب و نظافت شــهر گفت: هنوز این طرح نهایی 
نشــده و در حوزه رفت و روب و نظافت شــهر تلاش برای این 
تحول را در دســتور کار قرار داده ایم و در حال حاضر مشــغول 
جمع آوری نظرات تخصصی هســتیم. یکی از تاکیدات شهردار 
تهران تقویت حوزه نظافت و رفت و روب شــهر تهران است. لذا 
ایــن موضوع در برنامه آتی قرار گرفته و تلاش خواهیم کرد که 

موضوع استفاده از نوآوری ها را در دستور کار قرار دهیم.

جایگزینی مخازنی که در حوادث اخیر تخریب 
شده اند

در ادامه این نشست عزیزی مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند 
شــهرداری تهران نیز اظهار کرد: بی تردید در ســریع ترین زمان 
ممکن جایگزینی مخازنی که در حوادث اخیر تخریب شده اند را 
انجام خواهیم داد؛ البته بخشی از این جایگزینی ها انجام شده و 
مابقی به زودی انجام خواهد شــد. در مورد واگذاری پیمان های 
نگهداشت با شــهرداران مناطق و اعضای کمیسیون تخصصی 
در شورا جلســات متعددی برگزار شــده و در این راستا اهداف 
مهمــی همچون کاهش مخازن دنبال خواهد شــد و از ســوی 
دیگر افزایش تعداد ماشــین آلات تخصصی را نیز برای کاهش 
کار بخش کارگری و افزایش کیفیت خدمات شــهری پیگیری 
خواهیــم کرد. وی تاکید کرد: قطعا ایرادات لکه ای و نقطه ای در 
سطح شهر داریم؛ اما تهران را نمی توان با هیچ یک از شهرهای 
کشور مقایسه کرد چرا که روزانه ۶۰۰۰ تُن زباله توسط همکاران 

ما در تهران جمع آوری می شود.
برنامه شهرداری برای مقابله با موشها

نظری معاون خدمات شــهری شــهرداری تهران در پاسخ به 
ســوالی در خصوص مقابله با حیوانات مــوذی به ویژه موش ها 
در شهر تهران گفت: از روز نخستی که در شهرداری حضور پیدا 
کردم موضوع موش ها مطرح شــده و هزینــه زیادی نیز در این 
بخش صرف شــده و اقدامات خوبی صورت گرفته این اقدامات 
شــامل مطالعه برای ســم های مختلف در این حوزه بوده که به 
صــورت پایلوت در برخی مناطق با همــکاری حوزه دانش بنیان 
اقداماتی انجام شــده اســت. بایــد به گونه ای عمــل کنیم که 

محیط هــای تکثیر موش از بین بــرود و مبارزه با این موجود به 
صورت مستمر ادامه پیدا کند.

عزیزی مدیرعامل ســازمان مدیریت پســماند نیز در پاسخ به 
این ســوال گفت: بی تردید تعداد موش هــا و فضاهایی که آنها 
در آن قرار دارند در آن مشــخص است لذا موضوع طغیان برای 
موش هــا صحت ندارد. این حیــوان دارای رفتارهای زیرکانه ای 
است و استفاده از تله و سم موجب ایجاد احساس خطر برای آن 
می شود که تولید مثل آن را افزایش می دهد لذا هرگونه مقابله با 
این حیوان باید با مطالعه و برنامه صورت بگیرد در چند منطقه با 
استفاده از سم ها به صورت پایلوت کار را آغاز کرده ایم و با گرفتن 

بازخورد و نتیجه تصمیم گیری های بعدی را خواهیم داشت.
در تهران دیگر از چمن استفاده نمی شود

نظری معاون خدمات شــهری شــهرداری تهران همچنین در 
پاسخ به سوالی در خصوص بهره گیری از منابع آبی جهت آبیاری 
فضای سبز شهر تهران گفت: در مصرف آب توجه ویژه ای وجود 
دارد و برای آبیاری منابع آبی از آب غیرشــرب استفاده می شود 
با توجه به موضوع فرونشســت در تهران در حوزه آبیاری فضای 
سبز از پســاب به جای بهره گیری از آب های زیرزمینی استفاده 
می کنیم و از سوی دیگر کاشت چمن به طور کلی ممنوع شده و 

در تهران دیگر از چمن استفاده نمی شود.
برای جلوگیری از فرونشست زمین۱۰۳ حلقه چاه 

از رده خارج شدند
در ادامــه این نشســت مختاری مدیرعامل ســازمان مدیریت 
بوســتان ها و فضای سبز شهر تهران نیز با تاکید بر این که برای 
آبیاری فضای ســبز در تهران ۱۰۰ درصد از آب خام اســتفاده 

می شــود، گفت: در بخش منابع آبی ســال گذشته هفت میلیون 
مترمکعب از محل پساب ها استفاده می شد که در حال حاضر این 
میزان به ۱۴ میلیون مترمکعب رســیده و تا پایان سال براساس 
توافق انجام شــده به ۴۵ میلیون مترمکعب می رســد و تا افق 
۱۴۰۵ نیز ۱۸۵ میلیون مترمکعب استفاده از پساب ها باید محقق 
شود تا استفاده از منابع زیرزمینی حذف و به حداقل ممکن برسد. 
در حــال حاضر نیز ۱۰۳ حلقه چاه را از رده خارج کردیم تا بدین 

ترتیب در جلوگیری از فرونشست زمین نقش خود را ایفا کنیم.
وی ادامــه داد: در حــال حاضــر ۷۵۰ منبع ذخیــره آب برای 
مواقع بحرانی احداث شــده که از محل بــارش باران منابع آبی 
را جمع آوری می کنند و در تلاش هســتیم این منابع را به ۱۰۰۰ 

منبع افزایش دهیم.
استفاده از گونه های بومی مقاوم به کم آبی در پایتخت

مدیرعامل سازمان مدیریت بوستان ها و فضای سبز شهر تهران 
تاکید کرد: حدود پنج ســال است که چمن از برنامه شهر تهران 
خارج شــده و کاشت آن ممنوع اســت و تنها از گونه های بومی 

مقاوم به کم آبی استفاده می شود.
شناسایی نقاط پرریسک آبگرفتگی تهران در آغاز 

فصل بارش ها
نظری معاون خدمات شهری شهرداری تهران همچنین در ادامه 
در خصوص موضوع لایروبی و آمادگی شــهرداری تهران برای 
آغاز فصل بارش ها اظهار کرد: نقاط پرریسک بر این موضوع در 
تهران شناســایی شده و ظرف هفته های گذشته به مناطق ابلاغ 
شــده است تا نسبت به برطرف کردن آنها اقدامات لازم صورت 
گیر؛ اما بحث لایروبی طرحی است که به صورت مداوم پیگیری 
می شــود و همیشگی است ولی در آغاز فصل بارش ها این طرح 

به صورت ویژه تر در دستور کار قرار می گیرد.
آموزش ۱۶ آتش نشان زن در مرکز آموزش تهران

وی در خصــوص اســتخدام آتش نشــانان زن در مجموعــه 
آتش نشــانی تهــران گفت: بحــث ورود بانوان اخیــرا رخ داده 
کــه در حال حاضــر ۱۶ نفر از آنها در مرکــز آموزش تهران در 
حال آموزش هســتند. این مرکز یک نمونــه بین المللی آموزش 
همکاران آتش نشان اســت و ورود بانوان نیز یک شروع در این 
مرکز محسوب می شود و باید پس از نیازسنجی به فراخور حال، 
از بانوان اســتفاده کنیم. قرار نیســت کارهای سختی که برای 
بانوان دشــوار است به آنها محول شــود و از آنها استفاده شود؛ 
بلکه به فراخور در جایی که نیاز است از آنها استفاده خواهیم کرد.

استفاده از ظرفیت بانوان در کنار آقایان در 
ایستگاه های جدید آتش نشانی

محمدی مدیرعامل ســازمان آتش نشــانی و خدمــات ایمنی 
شــهرداری تهران نیز در بخش دیگری از این نشســت خبری 
گفت: ۱۶ بانوی آتش نشــان در دوره هــای مقدماتی و تکمیلی 
حریق شرکت کردند و تا بهمن ماه نیز در ایستگاه ۷۷ که مختص 

بانوان ســاخته شــده عملیات کاری خود را در کنار آقایان انجام 
می دهنــد و برای جاهایــی که مختص بانوان اســت به عنوان 
بهترین گزینه استفاده خواهد شد. ما ابتدای دوره هستیم و طرح 
آزمایشــی پس از ۴۰ سال برای بانوان رخ داده و قطعا خانم های 
دیگر به کار گرفته خواهند شــد. بی تردید ایستگاه های جدیدی 
که احداث می شوند دو منظوره خواهند بود تا از ظرفیت بانوان به 

صورت همزمان در کنار آقایان بهره گرفته شود.
ارتباط بی سیم آتش نشانی در متروی تهران ظرف 

یک ماه آینده
وی اضافه کرد: ســامانه هوشــمند اعلام حریق نیز راه اندازی 
شــده و به صورت مستقیم به ســامانه ۱۲۵ متصل شده است. 
همچنین ارتباط بی ســیم در متروی تهران ظرف یک ماه آینده 
برقرار می شود و ارتباط زیر زمین و روی زمین را برقرار می کند. 
ما هر سال تجهیزات جدیدی را برای آتش نشانی فراهم می کنیم 
که در ســال جاری نیز تا پایان ســال ۳۰۰ میلیارد تومان از این 

محل تأمین خواهد شد.
پیگیری شهرداری برای خروج صنف چرم از تهران

در ادامه این نشســت سعید بیگی مدیرعامل شرکت ساماندهی 
صنایع و مشــاغل شــهر تهران نیز در تشــریح موضوع خروج 
مشــاغل مزاحم از تهران گفت: براساس بند ۲۰ ماده ۵۵ قانون 
شــهرداری ها، تنها متولی مشــاغل مزاحم در شــهرها شرکت 
ســاماندهی صنایع و مشاغل است که در همین راستا اولویت ما 

جلوگیری از ایجاد مشاغل مزاحم در شهر تهران است.
وی اضافــه کرد: در حال حاضر برخی اصناف در شــهر تهران 
هســتند که باید براســاس همین موضوع از تهران خارج شوند 
صنایعــی همچون فعالان صنــف چرم کــه پیگیری های این 
موضوع، بــا جدیت در حال انجام اســت و تلاش می کنیم این 
موضوعات را به صــورت ایجابی دنبال کنیم. مکانی برای مدت 
ســه ســال برای این صنف در منطقه ۲۰ مدنظــر قرار گرفت 
کــه امیدواریم با همکاری دســتگاه هایی همچون اســتانداری 
و فرمانداری علاوه بر حفظ تولید در کشــور شــاهد تحقق رفع 

مزاحمت چنین صنایعی باشیم.
به گفته مدیرعامل شــرکت ســاماندهی صنایع و مشاغل شهر 
تهران، از سوی دیگر برخی فروشــگاه های بزرگ در تهران در 
حاشــیه فعالیت خود نسبت به انباشت زباله در اطراف خود اقدام 
می کننــد که معمولا زباله های آنها از جنس کارتن اســت و این 
زباله ها در محدوده هایی در شهر و اطراف آن جمع آوری می شوند 
که خطرآفرین بــوده و موجب آلودگی های بصری می شــود و 
مزاحمت هایی را برای مردم ایجاد می کند؛ لذا با کمک ســازمان 

پسماند این موضوع را به زودی ساماندهی خواهیم کرد.
هجدهمین نمایشــگاه حمل و نقل، عمران و خدمات شهری از 
۲۷ تا ۳۰ مهرماه از ســاعت ۱۰ صبح تا پنج بعد ازظهر در محل 

مجموعه شهر آفتاب پذیرای علاقه مندان خواهد بود.

رئیس سازمان امداد و نجات خبر داد:
 افزایش ۵۱ درصدی سوانح جوی 

در کشور
رئیس ســازمان امداد و نجــات از افزایــش ۵۱ درصدی 
عملیات های پاسخ به ســوانح جوی در ۶ ماهه نخست سال 

۱۴۰۱ خبر داد.
مهــدی ولی پور گفت: بر اســاس آمارهــای موجود از 
میان همه ســوانحی که سازمان امداد و نجات در پاسخ 
به آن ها وارد عملیات شده اســت، میزان افزایش سوانح 
جوی با ۵۱ درصد رشــد رکورد دار اســت که اغلب آن 
ناشــی از اثرات نامطلوب تغییر اقلیم اســت و بر اساس 
گزارشــات دریافتی ایــن روند افزایشــی ادامه خواهد 

داشت.
وی افــزود: در ۶ ماهه نخســت ســال ۱۴۰۱ بیشــترین 
امدادرسانی در ســوانح جوی در اســتان های چهارمحال و 

بختیاری و سیستان و بلوچستان انجام شده است.
ولــی پور ادامه داد: بیشــترین تعداد عملیات در پاســخ به 
حوادث و ســوانح جوی به ترتیب در اســتان های خراســان 

رضوی، آذربایجان شرقی و اصفهان صورت گرفته است.
وی در مورد افزایش دیگر ســوانح در ۶ ماهه نخست سال 
جاری گفت: پس از ســوانح جوی، حوادث شهری با اختلاف 
محسوس با رشد ۳۴ درصدی در رتبه دوم قرار دارد و جایگاه 
ســوم مربوط به عملیات امداد و نجات در حوادث ســاحل و 

محیط های آبی با ۳۳ درصد افزایش بوده است.
ولــی پور تاکید کرد: در مجموع عملیات های ســازمان امداد و نجات 
در این مدت نســبت به دوره مشابه در سال گذشته ۲۵ درصد افزایش 

یافته است.

در نشست معاون خدمات شهری و محیط زیست شهرداری تهران و همکارانشان عنوان شد؛

بازگشت سطلهای زباله، مقابله با موش ها و آموزش ۱۶ آتش نشان زن

سخنگوی وزارت علوم اعلام کرد: بر اساس شرایط فراهم شده روند همکاری پژوهشی دانشگاه ها 
در طرح های دفاعی با راه اندازی دفتر تعامل )همکاری با نیروهای مسلح( تسهیل می شود.

به گزارش امتیاز و به نقل از روابط عمومی وزارت علوم، علی شمســی پور، ضمن بیان این مطلب 
اظهار کرد: با تعامل صورت گرفته با وزارت دفاع و ســتاد کل نیروهای مسلح، موافقت اولیه اعطای 
امریه ســربازی به محققان پســادکترا و کسر خدمت دانشجویان ارشــد و دکترا که پایان نامه های 
مرتبط با حوزه دفاعی دارند، فراهم شده است. وی ادامه داد: مقرر شد مسئولان ستاد کل نیروهای 
مسلح اذن مقام معظم رهبری را برای این امر اخذ کنند و در صورت موافقت برای تسهیل همکاری 
پژوهشــی دانشــگاه ها با حوزه دفاعی، دفتری )دفتر تعامل( در دانشگاه ها ایجاد می شود. افزود: این 
دفتر که در برخی دانشــگاه های بــزرگ و مرتبط با حوزه دفاعی دایر می شــود، پیگیری کارهای 
اداری قراردادهای پژوهشــی، معافیت تحصیلی، کسری ســربازی مربوط به پارساهای نیازمحور، 
امریه پسادکترا، امریه فناوری و سربازی را برعهده دارد. سخنگوی وزارت علوم در ادامه تاکید کرد: 

هدف اصلی این طرح، خدمت رســانی به جامعه فرهیخته دانشگاهی، صرفه جویی در زمان و تسهیل 
امور اســت و تنها یک کارشناس اداری در این دفتر حضور خواهد داشــت.وی افزود: قراردادهای 
همکاری پژوهشی متعددی طی سال های قبل میان وزارت دفاع و دانشگاه ها و مؤسسات پژوهشی 
برای افزایش قدرت دفاعی کشــور منعقد و اجرا شده و بسیاری دســتاوردها و پیشرفت های حوزه 
دفاعی در نتیجه این همکاری است. دکتر محمدعلی زلفی گل نیز روز گذشته و در پنجاه و هفتمین 
اجلاس معاونان پژوهش و فناوری دانشگاه ها، مراکز آموزش عالی، پژوهشی و فناوری کشور، درباره 
استفاده از ظرفیت دستیار فناوری و پسا دکتری فناوری، گفت: در اثر تعامل وزارت علوم با ستاد کل 
نیروهای مســلح، قرار شــد چند اتفاق بیفتد؛ اول این که اجازه امریه پسا دکترا را قرار شد ستادکل 
نیروهای مسلح از مقام معظم رهبری بگیرند. وی ادامه داد: همچنین برای امریه سربازی پارک های 
علم و فناوری قرار شد یک دفتر در هر دانشگاهی به نماینده نیروهای مسلح اختصاص داده شود تا 
قراردادها و تفاهم نامه هایی که با نیروهای مسلح قرار است انجام شود، از این طریق پیگیری شود.

وزیر کشــور از انعقاد قرارداد با بخش خصوصی برای خرید ۱۰ 
هزار دســتگاه اتوبوس خبر داد و گفت: به محض افزایش تولید 

داخل، حمایت های دولت از بخش خصوصی بیشتر خواهد شد.
احمد وحیدی، در حاشیه بازدید از »هجدهمین نمایشگاه حمل 
و نقل، عمران و خدمات شــهری شهر هوشمند، مدیریت جامع 
شــهری، ماشین آلات و صنایع وابســته«، در پاسخ به پرسشی 
مبنی بر اینکه با توجه به گفته رئیس کمیســیون عمران و حمل 
و نقل شــورای اســلامی شــهر تهران مبنی بر نیاز تهران به ۷ 
هزار دســتگاه اتوبوس و اینکه آیا می توان از ظرفیت بخش های 
خصوصی برای تولید اتوبوس و تحویل آن به پایتخت اســتفاده 
کــرد یا خیر، افزود: در حال حاضر بخش خصوصی مورد حمایت 

دولت واقع شــده اســت. دولت قراردادهــای متنوعی در بخش 
اتوبوس، مینی بوس، میدل باس و…ف با برخی از شرکت های 

تولید داخل منعقد کرده است.
وی ضمن امیدواری به افزایش عمق بخشی بیشتر در تولیدات 
داخل یا افزایش درصد بومی ســازی تولیدات، گفت: به محض 
افزایش تولید داخل، حمایت های دولت از بخش خصوصی بیشتر 

خواهد شد.
وحیدی در ادامه به قرارداد خرید اتوبوس برای شهرهای کشور 
اشاره کرد و افزود: دولت برای خرید ۱۰ هزار دستگاه اتوبوس با 
بخش خصوصی قــرارداد منعقد کرده که این رقم تاکنون وجود 

نداشته است.

 راه اندازی دفتر نیروهای مسلح 
در دانشگاه ها

 خرید ۱۰ هزار دستگاه اتوبوس شهری 
از بخش خصوصی

وزیر کشور خبر داد؛وزارت علوم خبر داد:

رئیس قــوه قضائیــه گفت: ســعه  صدر و 
برخورداری از ظرفیت بالا، یکی از اساسی ترین 
لوازم شرکت در یک فرآیند گفتگو محور است.

در راستای رویه و مشی ریاست عدلیه طی ۱۵ 
ماه اخیر در برگزاری نشست های هم اندیشی 
و گفت وگومحور با اقشــار مختلف مردمی و 
نخبگانی کشــور، روز پنجشنبه )۲۸ شهریور( 
با  اژه ای،  والمسلمین محسنی  حجت الاسلام 
گروهــی از متخصصین و نخبگان حوزه های 

مختلف علمی، دانشگاهی، فرهنگی، اقتصادی، صنعتی و پزشکی دیدار و گفتگو کرد.رئیس 
عدلیه افزود: در مرحله بعدی از یک فرآیند گفتگو محور فرد باید احسن سخنان و اقوال و 
نظرات را برگزیند و میان سخن و نظر صواب و کلام و عقیده ناصواب و مغالطه آمیز قدرت 
تمیز و تشــخیص داشته باشــد؛ در مرتبه دیگری از فرآیند مذکور شاید لازم باشد فرد به 
صورت میدانی و حضوری و عینیت یافته با پدیده یا مقوله یا اتفاق مورد بحث و گفت وگو، 
مواجه شود. وی در همین راستا بیان داشت: باید باب گفتگو را در کشور بسط و گسترش 
دهیم و گفتگو محوری و تضارب آرا و تعاطی افکار را به یک فرهنگ عمومی تبدیل کنیم؛ 
این مقوله باید در میان همه اقشار و آحاد جامعه جا بیفتد و تثبیت شود؛ از کسبه و بازاریان 
تا نخبگان و دانشگاهیان و صنعتگران؛ قطعاً این فرآیند، امری دستوری و فرمایشی نیست 
و اختصاص به یک مقطع زمانی خاص ندارد؛ همه اقشار و آحاد جامعه باید به گفت وگو و 
شــنیدن سخنان یکدیگر و سوال و جواب عادت کنیم و خو بگیریم و منصفانه و عادلانه، 

سخن و نظر حق را پذیرا باشیم.

شــهردار تهران با عنوان ایــن مطلب که 
شــهر تهران نیاز بــه کار دارد، گفت: بنیاد 
مســتضعفان ظرفیت بالایی دارد و می توانیم 

بسته های بزرگی را با هم کار کنیم.
علیرضا زاکانی، در دیدار با پرویز فتاح رئیس 
بنیاد مســتضعفان که در محل ســاختمان 
شهرداری تهران برگزار شد، با تاکید بر اینکه 
مشکلات فی مابین شهرداری و بنیاد را اگر 
امروز نتوانیم حل کنیم دیگر به ســختی حل 

می شود، اظهار کرد: بنیاد ظرفیت بالایی دارد و می توانیم بسته های بزرگی را با هم کار 
کنیم؛ شــهر تهران پرظرفیت است و بر اســاس این ظرفیت نیاز به کار دارد. به همین 

منظور انعقاد یک تفاهم نامه با بنیاد می تواند سرفصل جدیدی برای ما باز کند.
وی با بیان اینکه ما نگاه به آینده داریم، افزود: ظرفیت های بنیاد در حوزه های مختلف 
کم نظیر اســت و امکان و ظرفیت تخصصی بالایی دارد و می تواند پروژه های بزرگی از 

شهر را پوشش دهد.
زاکانی با اشــاره به اینکه سال گذشته ۲۳۱ پروژه را بررسی و چارچوب های اقتصادی آن را 
مشخص کردیم، ادامه داد: بالغ بر ۳۰۰ هزار میلیارد تومان ارزش این پروژه ها است و در حال 
انجام کار کارشناسی برای پروژه های دیگری با همین میزان ارزش هستیم تا تبدیل به یک 
مقوله قابل مذاکره شــود. همچنین پروژه هایی به ارزش ۳۰۰ هزار میلیارد تومان در بخش 
حمل و نقل از جمله مترو داریم، چرا که برای رهایی از مشکل آلودگی هوا و ترافیک راهی 

جز توسعه حمل و نقل عمومی نداریم.

رئیس فراکســیون محیط زیســت مجلس 
گفت: اگر اسقاط خودرو پولی شود، ۳۰ هزار 

کارگر مراکز اسقاط بیکار می شوند.
ســمیه رفیعی، در برنامه پایش افزود: بحث 
اســقاط خودرو برای اولین بــار در دهه ۸۰ 
مطرح شد چرا که طی گزارش ها و مطالعات 
اثبات شد بخش زیادی از آلودگی هوا مربوط 
به منابع متحرک است. پس از آن تصمیم بر 
این شد نسبت به از رده خارج کردن وسایل 

نقلیــه ای که آلایندگی زیادی تولید می کنند، اقدام شــود. رفیعی افزود: مجلس یازدهم 
قانون معطل مانده ســاماندهی صنعت خودرو را سال ۱۴۰۰ به تصویب رساند و خرداد 
۱۴۰۱ آن را ابلاغ کرد که بر اساس یکی از بندهای آن، علاوه بر واردکنندگان خودرو، 
تولیدکنندگان نیز مکلف به اســقاط یک دســتگاه خودرو به ازای هر ۴ خودرو تولیدی 
شــدند. رئیس فراکسیون محیط زیست مجلس گفت: تازه این رقم نیز توسط خودروساز 
پرداخت نمی شــود و این پول از جیب خریدار خودروی جدید می رود و این یعنی مردم 
آن را پرداخت می کنند و خودروســازها ریالی در این خصوص پرداخت نخواهد کرد. اگر 

اسقاط خودرو پولی شود ۳۰ هزار کارگر مراکز اسقاط بیکار می شوند.
رفیعی در ادامه مشــوق لایحه پیشنهادی دولت را بی اثر خصوصاً از سال آینده دانست 
و گفت: اساســاً در شرایط کنونی قشر ضعیف دارای خودروی فرسوده است که اگر تمام 
فرایند اســقاط درست و قانونی انجام شود، صاحب خودرو طالب خرید ارزان ترین خودرو 

در بازار برای جایگزین کردن است.

 باید باب گفتگو را در کشور 
بسط دهیم

 ۶۰۰ هزار میلیارد تومان 
پروژه داریم

 اگر اسقاط خودرو پولی شود 
۳۰ هزار کارگر بیکار می شوند

رئیس فراکسیون محیط زیست مجلس؛زاکانی عنوان کرد؛رئیس دستگاه قضا عنوان کرد؛


